
Beretning 2008 

Lad mig indlede denne beretning med at takke alle jer medlemmer for det gode 

samarbejde, der har hersket i 2008. Uden jeres fulde støtte var der mange ting, der ikke 

havde kunnet lade sig gøre. 

Efter sidste års generalforsamling og bestyrelsen havde konstitueret sig, var der nok for 

bestyrelsen at tage fat på. Det vidner de ni bestyrelsesmøder, der har været afholdt i 

perioden frem til 31. december 2008 om.  I forbindelse hermed har klubben fået ”nyt” 

bestyrelseslokale, idet vi har afholdt alle bestyrelsesmøder i Spar Nords lokaler. Tak til 

Bjarne for den store gæstfrihed. 

Noget af det første vi gjorde, var at ansætte Børge som leder af sekretariatet. Børge har 

gennem mange år periodisk haft denne funktion, så han vidste, hvad han gik ind til. 

Børge, du har klaret det forbilledligt med stor støtte af Linda. Sammen har I skabt det, 

jeg vil kalde jeres ”andet hjem.” For i de travle perioder er I helt sikkert mere i klubben 

end I er hjemme. Gang på gang hører vi om den udstrakte service, I yder. Ikke kun til 

klubbens medlemmer, men så sandelig også til klubbens gæster. Denne udstrakte 

service er i højeste grad med til at give vores klub et godt omdømme og et godt image, 

som vi med rette kan være stolte af. Tak til jer begge to. 

Allerede i januar måned var der så mange nybegyndere, at vi startede golfskolen op 

med regelundervisning. Og hen over foråret kom der flere til, idet vi inviterede til Åbent 

Hus, hvor ca. 40 mødte op, og heraf var der 14, der samme dag tilmeldte sig golfskolen. 

Det resulterede i, at der var nok at gøre for begynderudvalget og klubbens PRO. Tak til 

alle de frivillige, der på forbilledlig vis har været med til at promovere golfsporten og 

vores dejlige klub. 

Det er dejligt at se, at mange af disse efterfølgende er blevet fuldbyrdede medlemmer 

af vores golfklub. Til alle jer skal der lyde en særlig velkomst med håb om, at I vil befinde 

jer godt i klubben og få glæde af det gode sociale sammenhold og klubliv, som Sebber 

Kloster Golf Klub er kendt for.  

 Men det er ikke kun de frivillige omkring golfskolen, vi skal takke. Det er alle dem, der 

gør en indsats ‐ stor eller lille for klubben ‐ vel og mærke frivilligt, for, at vi alle kan 

befinde os godt på såvel banen som i klubhuset i det sociale samvær. Tak til jer alle.  



I den forbindelse skal der også lyde en stor tak til Klubber i Klubben for den gode og 

forstående dialog, der har været i årets løb. 

Tak til ”Skovholdet” med Per Mikkelsen i spidsen for det store og uvurderlige stykke 

arbejde, I præsterer. Man kan roligt sige, at det arbejde I udfører, er for rigtige 

mandfolk, for I trodser vejr og vind med godt humør.  

Tak til Hardy, der hele sommeren igennem har sørget for at indsamle bolde fra 

udslagsbanen, så der altid er fyldt op i boldautomaten. 

Tak til Ruth og Olav der også i 2008 har sørget for, at området på terrassen og omkring 

klubhuset er pænt og indbydende. 

Også en stor tak til John Mandrup Nielsen og hans turneringsteam for et godt 

turneringsprogram og for en professionel afvikling af alle turneringer. 

Der skal også lyde en stor tak til Champagnepigerne. Tak for det flotte Skt. Hans 

arrangement som I afviklede i forbindelse med vores Skt. Hans turnering. I laden på 

Sebber Kloster havde I arrangeret en kulinarisk oplevelse kombineret med flotte 

pyntede borde og bøgegrene, der alt sammen var og er med til at værne om klubbens 

samvær.  

Som det sikkert er alle bekendt, fik vi i 2008 et ”Starterhus”, hvor baneservicepersonalet 

i ro og mag kunne opholde sig og have deres base. Desværre lykkedes det ikke at samle 

tilstrækkelige frivillige til, at denne service/kontrol kom til at virke optimalt. Men det er 

der rådet bod på for 2009. Her vil de to holdledere, Poul Lehd og John Mandrup Nielsen, 

sørge for det optimale flow.  

I 2009 fik vi også opfyldt ønsket om opførelse af et ekstra bagrum. Gennem længere tid 

havde der efterhånden samlet sig en lang venteliste om bagskabe. Bestyrelsen 

besluttede, at når der var 50 reservationer, ville en sådan opførelse finde sted. Det gik 

hurtigt – både med reservationerne, men så sandelig også med opførelsen. En stor tak 

til Poul Ottesen, som havde Ole Christensen og Frode som medhjælpere til 

”Starterhuset” og Hardy til bagrummet. Uden dig Poul, havde det ikke kunnet ladet sig 

gøre, uden vi havde belastet klubbens økonomi med yderligere arbejdsløn. Endnu 

engang tak til Poul! 



Golf Tour Nordjylland 2008 er jo en gennemgående turnering, som vi afvikler i 

samarbejde med Rold Skov Golfklub og Aars Golfklub. I 2008 blev turneringen afviklet 

21. til 23. juli. Vi var startklub for 63 entusiastiske golfspillere, der alle nød vores flotte 

bane i strålende solskinsvejr, og jeg skal lige hilse og sige, at vores bane fik mange 

rosende ord med på vejen. Det var der ikke noget at sige til. For vores chefgreenkeeper 

Kim havde sørget for, at banen var toptrimmet til mindste detalje. Efterfølgende var der 

arrangeret et get‐together‐grillparty i laden på Sebber Kloster. Et meget vellykket 

arrangement som også høstede stor anerkendelse. Så stor, at vi har fået lov til at stå for 

samme arrangement igen i 2009, hvor Golf Tour Nordjylland 2009 bliver afviklet i 

dagene 20. – 22. juli. Jeg håber, at der er flere af klubbens medlemmer, der bakker op 

og tilmelder sig turneringen i 2009. Desværre var vi den af de arrangerende klubber, der 

havde færrest tilmeldte – kun to havde taget opfordringen op. Der er brochurer i 

klubhuset og på Golfbox kan man læse meget mere om arrangementet.  

Det var også i 2008, at bestyrelsen besluttede, at ølpriserne skulle justeres, da de ikke 

havde ændret sig i en årrække. En beslutning som bestyrelsen ikke ligefrem fik roser for. 

Desværre gav det en masse ubehag. Ikke kun for Linda og Børge, men for os alle. Så i 

stedet for at hæve priserne, sænkede vi kvantummet.  

Uanset om vi vil det eller ej, så er det den elektroniske verden vi lever i. For år tilbage 

indførte vi reservation af starttider via Golfbox. I bestyrelsen havde vi den opfattelse, at 

ikke ret mange af klubbens medlemmer kiggede eller benyttede sig af vores egen 

hjemmeside. Derfor ville vi gerne have en ny, som skulle indeholde masser af 

oplysninger, og som skulle være attraktiv for klubbens medlemmer, sponsorerne og 

green fee spillere. Vi kontaktede vores klubbladredaktør Jens Hukiær, for at få ham med 

på råd. Som alle sikkert ved, er han journalist på Nordjyske Stiftstidende og dermed lidt 

mere på forkant med, hvordan man kommunikerer. Jens var helt i tråd med bestyrelsens 

tanker og indvilgede i at være med i arbejdsgruppen omkring ny hjemmeside og siden 

administrator af klubbens hjemmeside. Processen har været langvarig og lærerig. Men 

der er lys forude. Vi har fået det, vi ønskede. En side der bliver set af alle, netop fordi vi 

også har fået lagt Golfbox ind på siden. Vi arbejder på fortsat optimering af siden.  

For god orden skyld vil jeg nævne, at ved blot at udelade et klubblad er udviklingen af 

vores nye hjemmeside betalt, og der er stadig penge på udviklingskontoen. En stor tak 

til begge redaktører, Jens Hukiær og Henning Hansen, af vores hjemmeside og klubblad. 



Medio september måned var der sponsormatch. Poul Lehd, som i 2008 indvilgede i at 

overtage sponsorarbejdet, afviklede en fantastisk sponsormatch med 43 deltage, der 

alle blev beværtet på bedste vis. Herfra skal der lyde en meget stor tak til klubbens 

mange sponsorer. Uden jeres økonomiske støtte kunne vi ikke have så flot og attraktive 

en bane, som vi har. Tak for det!  

I november måned 2007 afholdt Kim og Jesper julestue. Det var så stor en succes, at de 

også havde mod på det i år. Så søndag 7. december var laden på Sebber Kloster 

omdannet til SKG‐julestue, med deltagelse af udefrakommende og klubbens sponsorer. 

Bl.a. Spar Nord Bank, som afviklede et lotteri. Overskuddet fra lotteriet var øremærket. 

For der kan være koldt, når vi har arrangementer i laden på Sebber Kloster ‐ hvem 

husker ikke Sct. Hans arrangementet, og den danske sommer er og bliver lunefuld. Så 

overskuddet skulle bruges til terrassevarmere. Vi må nok sige, at Sebber Kloster Golf 

Klub er inde i varmen hos Spar Nord og de er inde i varmen hos os. Tak for det Bjarne! 

I 2008 har vi også kunnet mærke den markante markedsføring, vi har haft sammen med 

de klubber, der er med i SGN samarbejdet. Med VisitNordjylland som 

samarbejdspartner og ”tovholder” har SGN via VisitNordjylland kørt en markant 

markedsføring i danske, norske, svenske og tyske medier.  

Denne store søgning af green fee spillere fra nær og fjern og fra udlandet har bl.a. 

bevirket, at vi ikke altid har haft golfbiler nok til udlejning. Gang på gang har medlemmer 

indvilget i, at vi kunne låne deres bil. Men det giver ikke penge i klubkassen. Derfor 

købte vi i december måned en tre år gammel golfbil med nye batterier og 

nyvognsgaranti – og som en brugtbilsælger nok ville sige ”Den står fuldstændig som ny” 

– og det gør den. Vi gør det ikke uden grund, for vi kan se, at der er god økonomi i disse 

udlejninger. Så i 2009 kan vi forhåbentligt efterkomme den øgede efterspørgsel, der har 

været.  

2008 var også prøveåret for samarbejdet med klubbens nye PRO‐træner Jesper 

Mikkelsen. Jesper blev jo ansat som heltidstræner pr. 1. januar 2008 og samarbejdet 

kunne for begge parters vedkommende opsiges med virkning fra 31. december 2008. 

Men vi har kunnet høre fra medlemmerne, at de har været ovenud tilfredse med 

Jespers indsats. Derfor havde vi heller ingen betænkeligheder ved at forlænge Jespers 

aftale med yderligere tre sæsoner. Vi ved, dit hjerte brænder for klubben. Så meget, at 



klubbens elitehold avancerede fra Danmarksserien til 4. division. Jeg er sikker på, det 

ikke var sket uden din store trænerindsats. Tusind tak for det Jesper.       

Vores chefgreenkeeper Kim og hans stab af dygtige medarbejdere, har i år haft 

hænderne fulde. Vi er desværre plaget af fortidens synder, da banen skulle og blev 

anlagt. Overalt er der sparet på muldlaget og græsfrø, hvilket bl.a. betyder, at vi til 

stadighed skal bruge tid, penge og kræfter på bl.a. efterbehandling af banen, når den 

har været angrebet af gåsebiller. Vi skal bruge tid, penge og kræfter på eftersåning samt 

tid penge og kræfter på reparation af tilstoppede eller sammenfaldne dræn. Alt sammen 

opgaver som greenkeeperstaben godt kunne have været foruden, men kun på grund af 

dette fantastiske team, der arbejder målrettet og entusiastisk, har vi en fantastisk bane, 

som mange misunder os. Man må sige, de kan deres kram. Tusind tak til Kim og hans 

stab. 

Allerede i 2007 begyndte Jesper Thøger Christensen at lave en ny baneguide. Jeg håber, 

den kan introduceres til sæsonstart. I 2008 har baneudvalget bl.a. arbejdet på at få en 

ny rating af banen. Denne nye indeksering er godkendt af DGU og vil træde i kraft ved 

sæsonstart, hvortil der også vil blive udarbejdet nye scorekort. I forbindelse hermed er 

Kim Bodholdt taget med på råd. Kim har påtaget sig formandskabet for handicap‐ og 

regeludvalget. Og jeg skal lige hilse og sige, at det er en kapacitet ud over alle grænser, 

vi har fået på dette paragraf‐indviklede område. Men Kim har formået, at sætte sig så 

meget ind i tingene, at vi alle kommer til kort over for Kims store viden på disse 

områder. Tak for dit store engagement Kim! 

I 2008 skulle vi have genforhandlet vores aftale med familien Saunte. Allerede i det 

tidlige forår, blev det aftalt, at en sådan genforhandling skulle finde sted i december 

måned, når vi havde en indikation af, hvordan året var gået. Desværre blev Henrik 

Saunte syg, og måtte melde afbud til et møde, hvor vi fra klubbens side også ville have 

fremlagt tegninger for en kommende klubhustilbygning. Her skylder vi Erik Holbech en 

meget stor tak for det store frivillige arbejde, du uden honorar har lagt i projektet. Tak 

for det Erik!  Disse planer er på grund af den økonomiske situation stillet i bero, men er 

klar til at blive frem igen, når tiden er til det. Vi forventer, at vi i foråret 2009 kan få 

afsluttet genforhandlingerne af diverse kontrakter.  

 



Finanskrisen betyder også, at vore anlægsprojekter bliver sat på vågeblus. Vi havde 

mere eller mindre projekteret med, at vi i 2009 skulle have overdækket udslagsbanen, 

overdækket en del af terrassen m.v. Men p.t. skal vi ikke ud i vilde investeringer. Det 

lader vi andre om.  

Vi skal værne om klubben og dens medlemmer, så vi står rustet til fremtiden. Fra vore 

naboklubber begyndte vi sidst på året at kunne se og høre om de store økonomiske 

problemer, de har og får at kæmpe med i 2009. Gennem den seneste måned har vi 

desværre kunnet læse om disse klubbers medlemsflugt og skrantende økonomi. 

Heldigvis ser vi hos disse klubber, at der er en tendens til, at det øger sammenholdet 

blandt klubbens medlemmer. Så ingenting er så skidt, at det ikke er godt for noget. 

Skulle vi komme ud for sådanne vanskeligheder, er jeg ikke i tvivl om, at alle I 

medlemmer er parate til at slutte op om klubben sammen med klubbens ansatte og 

bestyrelsen. Vi holder skarpt øje med økonomien og udviklingen inden for golfsporten, 

og vi er parate til at foretage de nødvendige handlinger, hvis det skulle blive påkrævet. 

I 2008 har bestyrelsen offentliggjort alle referater fra de afholdte bestyrelsesmøder. Det 

vil vi fortsat gøre. For intet er os mere magtpåliggende end dialog og åbenhed. Jeg 

håber, denne åbenhed vil være med til at fremme samarbejdet til gavn for os alle. 

Der skal også lyde en stor tak til mine bestyrelseskolleger. Tak for et godt og konstruktivt 

samarbejde. Og jeg er helt sikker på, at jeg har hele bestyrelsen med mig, når jeg siger 

tak til alle jer medlemmer, som er klubbens ambassadører til omverdenen. Tak skal I 

have. 

På bestyrelsens vegne overgiver jeg hermed beretningen til generalforsamlingen. 

 

Sebber Kloster Golf Klub 

 

24. marts 2009 


